
The Paris Declaration and Accra Agenda for Action



AID EFFECTIVENESS

The Paris Declaration, endorsed on 2 March 2005, is an international agreement to which over one hundred Ministers, Heads of Agencies and other Senior Officials adhered and committed their countries and organisations to continue to increase efforts in harmonisation, alignment and managing aid for results with a set of monitorable actions and indicators.

Joint progress toward enhanced Aid Effectiveness



Ownership - Developing countries set their own strategies for poverty reduction, improve their institutions and tackle corruption.

Alignment - Donor countries align behind these objectives and use local systems.

Harmonisation - Donor countries coordinate, simplify procedures and share information to avoid duplication.

Results - Developing countries and donors shift focus to development results and results get measured.

Mutual Accountability - Donors and partners are accountable for development results.

The Accra Agenda for Action (AAA) was drawn up in 2008 and builds on the commitments agreed in the Paris Declaration.

An Agenda to Accelerate Progress

Predictability – donors will provide 3-5 year forward information on their planned aid to partner countries.

Country systems – partner country systems will be used to deliver aid as the first option, rather than donor systems.

Conditionality – donors will switch from reliance on prescriptive conditions about how and when aid money is spent to conditions based on the developing country's own development objectives.

Untying – donors will relax restrictions that prevent developing countries from buying the goods and services they need from whomever and wherever they can get the best quality at the lowest price.

إعلان باريس وبرنامج عمل أكرا

فعالية المساعدات

يعد إعلان باريس، الذي تم التصديق عليه في الثاني من مارس 2005، اتفاقاً دولياً التزم وتعهد بمقتضاه ما يزيد عن 100 وزير ورئيس وكالة ومسؤول كبير عن الدول والمنظمات التابعين لها بمواصلة بذل مزيد من الجهود من أجل تنسيق وموائمة وإدارة المساعدات بهدف تحقيق النتائج، مع وضع مجموعة من إجراءات ومؤشرات الرقابة.

إحراز تقدم ناتج عن جهد مشترك بشأن تعزيز فعالية المساعدات

ملكية المسؤولية – وضع الدول النامية للإستراتيجيات الخاصة بها بهدف الحد من الفقر وتحسين مؤسساتها ومعالجة أوجه الفساد.

المواءمة – عمل الدول المانحة على مواءمة أهدافها واستخدام الأنظمة المحلية لتحقيقها.

تحقيق التناغم والاتساق – عمل الدول المانحة على التنسيق وتبسيط الإجراءات ومشاركة المعلومات لتجنب التكرار.

النتائج – قيام الدول النامية والجهات المانحة بنقل بؤرة التركيز على نتائج التنمية وقياس تلك النتائج.

المسؤولية المشتركة – تحمّل الجهات المانحة والشركاء لمسؤولية نتائج التنمية.



برنامج عمل أكرا تم وضعه في عام 2008 وهو استكمال للتعهدات التي تم الاتفاق عليها في إعلان باريس.

برنامج عمل لتعجيل تحقيق التقدم

التكهن – تقديم الجهات المانحة لمعلومات عن فترة 5 – 3 سنوات مقدماً إلى الدول الشريكة حول المساعدات التي تخطط لمنحها.

أنظمة الدولة – استخدام أنظمة الدول الشريكة لتوصيل المساعدات كخيار أول، بدلاً من أنظمة الجهات المانحة.

الشرطية – تحوّل الجهات المانحة من الاعتماد على الشروط، المكتسبة بالتقدم، المتعلقة بكيفية ووقت إنفاق أموال المساعدات إلى شروط قائمة على الأهداف الإنمائية للدولة النامية ذاتها.

عدم الارتباط – تخفيف الجهات المانحة للقيود التي تمنع الدول النامية من شراء السلع والخدمات التي يحتاجون إليها من أي مصدر أو مكان، وإتاحة الفرصة للحصول عليها من أي جهة تحقق لهم أفضل جودة ممكنة مقابل أرخص أسعار.